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دبیــر ســابق جشنواره جهـانی فیلم 
فجر، از جشنــواره امســال بازدید کرد. 
سیدرضا میرکریمی در حاشیه بازدید 
از سی وهشتمین جشنواره جهانی فیلم 
فجر گفت: من فکر می کنم جشنواره های 
فرهنگی پل های ارتباطی بین المللی با 
کشور های مختلف هستند و وقتی موضوع 
سینما روی جشنواره ای هست، با توجه به اینکه سینما مزیت 
فرهنگی کشور ما محسوب می شود، باید آن را در مجموعه 
چرخه تولید تا اکران ببینیم، چون جشنواره بخشی از این 
چرخه است که نمی شود آن را حذف کرد. میرکریمی ادامه داد: 
شما نمی توانید ارتباطات بین المللی خودتان را به خاطر اینکه 
شرایط دشواری وجود دارد، حذف کنید. آن نگاهی که گاهی 
اوقات سختگیرانه با برگزاری رویداد های فرهنگی برخورد 
می کند، نگاه غیرکارشناسانه ای است که فکر می کند اصولا 
این محفل ها تزئینی و بی خاصیت هستند. اگر از یک زاویه 
کارشناسانه نگاه کنیم، می بینیم که اتفاقا در تقویم فرهنگی 
سالانه کشورمان جای خالی برای رویداد های فرهنگی خیلی 
حس می شود. از این منظر کشوری هستیم که برخلاف غنای 
فرهنگی و تمدنی، ایستگاه بین المللی ارتباطات ما برای تبادل 
محصولات فرهنگی مان بسیار کم است. به نظرم در حوزه سینما 
در بخش بین الملل به ویژه برای فیلم های بلند، جشنواره جهانی 
فجر تنها پل ارتباطی ماست که نقش خوبی در این زمینه دارد. 
میرکریمی تاکید کرد: در حال حاضر، دبیر جشنواره زحمت 
زیادی کشیده و در این شرایط سخت پاندمی، کار دشواری را 
انجام داده برای اینکه چراغ جشنواره خاموش نشود و این سابقه 
سی وهشت ساله همچنان ادامه داشته باشد. به امید روز هایی 
که از این وضعیت خارج شویم و دوباره بتوانیم با همه ابعاد و 
مهمانان خارجی این برنامه را برگزار کنیم. او درباره پیوستن 
جشنواره جهانی فیلم فجر به فیاپف گفت: این خبر بسیار 
خوشحال کننده بود. من چند سال برای این جشنواره زحمت 
کشیدم و از همان روز اول معتقد بودم، ما می توانیم یکی از 
معدود فستیوال های استاندارد، برتر و رقابتی دنیا باشیم. 
برخلاف همه مخالفت هایی که می شد و برخی این باور و ایده 
را مسخره و فکر می کردند ما رویاپردازی می کنیم، این اتفاق 
افتاد. این خبر خیلی خوشحال کننده اسـت که مــا یکــی از 

۱۶ فستیوال برتر رقابتی دنیا هستیم. 
 پیوستن به »فیاپف« زمان بر بود

میرکریمی ادامه داد: برای کسانی که با این حوزه آشنا 
نیستند، می گویم که قریب به ده هزار جشنواره در دنیا وجود 
دارد. پس وقتی صحبت از حضور »فجر« در جمع ۱۶ جشنواره 
برتر می کنیم، یعنی اینکه از هفت خان سخت سنجش در طی 
چند سال رد شده ایم تا به این نقطه برسیم و این اتفاق فرخنده 
مسئولیت ما را برای نگه داشتن این استاندارد و استمرار آن 
سنگین تر می کند که من این موضوع را به جامعه سینمایی 
تبریک می گویم. میرکریمی بیان کرد: پیوستن به فیاپف یک 
پروسه زمان بر بود. من سه سال نماینده فیاپف را با رایزنی اینجا 
آوردم، او همه ارزیابی ها را انجام داد که البته همه آنها مثبت 
بود. ما فقط اختلاف دیدگاهی درباره زمان برگزاری داشتیم که 
حالا با تغییر زمان برگزاری این موضوع مرتفع شد و جشنواره 
به ثبت رسید، خیلی از دوستان منتقد به صحبت های من، 
مدعی بودند که این یک خیال پردازی است، اتفاق نخواهد 
افتاد و این موضوع که مشکل ما تنها زمان برگزاری است، یک 
بهانه بیشتر نیست، ولی در عمل ثابت شده که حرف هایی که 
می زدیم، درست بوده است. میرکریمی اضافه کرد: واقعا برای 
این جشنواره خوشحالم، چون وقتی یک رویداد فرهنگی 
به شکل متناوب و مستمر بیش از سی سال برگزار می شود، 
دیگر تبدیل به یک میراث فرهنگی و آیینی می شود و باید از 
آن حراست کرد، چون دیگر متعلق به یک نسل نیست. اینکه 
حالا ما جزو آن ۱۶ جشنواره برتر دنیا شده ایم باید حرف جدی 
داشته باشیم و این موضوع کارمان را برای آینده سخت می کند. 
سی وهشتمین جشنواره جهانی فیلم فجر، از ۵ تا ۱۲ خرداد 
۱۴۰۰ به دبیری محمدمهدی عسگرپور نویسنده، کارگردان و 

تهیه کننده سینما در تهران، در حال برگزاری است.

مسترکلاس مجید مجیدی با عنوان نگاهی به 
فیلم »بدوک« در خلال برگزاری سی وهشتمین 
جشنواره جهانی فیلم فجر با اجرای شادمهر 
راستین برگزار شد. مجیــد مجیــدی گفت: 
ساخت »بدوک« به اواخر دهه ۶۰ برمی گردد. 
قبل از ساخت این فیلم، چند فیلم کوتاه تولید 
کرده بودم و مترصد این بودم که بتوانم یک 
موضوع درگیرکننده بسازم. آن دوره من در 
حوزه هنری، مسئول برگزاری جُنگ ادبی هنری 
در استان های مختلف بودم. این جنگ ادبی 
هنری تحت عنوان عصر سوره، یک بار قرار بود 
در سیستان وبلوچستان برگزار شود. من یک 
هفته جلوتر به آنجا رفتم تا مقدمات اجرایی را 
فراهم آورم. قرار بود این سفر دو، سه روزه باشد، 
اما تبدیل به سفری دو هفته ای شد، فضای آنجا 
من را درگیر کرد، چون جغرافیای خاصی داشت، 
ولی شرایط مرزی و جغرافیایی که دارد ویژه است. 
آن زمان، تعداد زیادی از بچه ها بودند که از مرز 
میرجاوه خارج می شدند و جنس می آوردند. 
احساس کردم به عنوان فیلمسازی که از ابتدا 
دغدغه کودکان را داشتم باید فیلمی بسازم، البته 
این دغدغه به دوران نوجوانی من برمی گردد. او 
اظهارداشت: شرایط سختی به جهت اجرا و فضایی 
که در آن قرار داشتیم، وجود داشت، ولی بچه هایی 
با ما همراه بودند که گرچه کار اولشان بود، اما 
حرفه ای بودند، ما کار را به صورت دانشجویی 

جمع کردیم.
 هیچ وقت دغدغه بازیگری نداشتم

مجیدی درباره اینکه در آن سال ها بازیگری هم 
می کرده، بیان کرد: من کار بازیگری را هیچ وقت 
به صورت جدی پیگیری نکردم؛ بلکه این کار 
من نوعی کمک به دوستان و یک تجربه بود. 
با توجه به اینکه جهان سینما بزرگ بود، فکر 
کردم بهتر است با بازیگری به این حرفه وارد 
شوم، اما هیچوقت، دغدغه بازیگری نداشتم. 
این کارگردان در پاسخ به این اظهارنظر راستین 
که »بدوک« اصلا به نظر نمی رسد که کار یک 
فیلم اولی باشد، ادامه داد: این موضوع به همان 
دورانی برمی گردد که ما سینما را به شکل ویژه ای 
دنبال می کردیم. ما سه، چهار سالی فقط فیلم 
می دیدیم. خودم سینمای کلاسیک را خیلی 
دوست داشتم و علاقه مند بودم که هر قصه ای 
را در سینما کار کنم تا به جهت ریتم و موضوع 
جذابیت داشته باشد، سعی می کردم پلان ها و 
سکانس ها به همان سینمای مورد علاقه ام نزدیک 
شود و در »بدوک« چنین صحنه هایی وجود دارد. 
کارگردان »بچه های آسمان« تصریح کرد: قصه 
پرتنش »بدوک« باعث می شد که دوربین ما هم 
اکتیو باشد. به ویژه اینکه تاثیرات فیلم هایی که 
دیده بودم در فیلمم بود. البته همیشه دوست 
دارم مخاطبان با فیلم ارتباط بگیرند. »بدوک« 
جزو نخستین ساخته های سینمایی ایران بود که 
اولین حضورش در جشنواره کن تجربه می شد. 
همان موقع خیلی ها با نگاه تند گفتند مجیدی 
از اول »جشنواره کن« را هدف قرار داده بود، ولی 
هدف اول من مخاطبان بودند. برخی می گفتند 
سیاه نمایی کردم، ولی دغدغه من مساله و رنج 
افراد آن منطقه بود. به عنوان یک دغدغه اجتماعی 
به سراغ موضوع »بدوک« رفتم. حضور آقای 
شجاعی به مساله کمک کرد، ما برای تحقیقات 
رفتیم، ولی نزدیک به ۴۵ روز در آنجا ماندیم و در 
دل تحقیقات میدانی، شروع به نگارش فیلمنامه 
کردیم. مجیدی درباره همکاری نیروی انتظامی 
در فرآیند تولید این فیلم، بیان کرد: از این نظر 
شرایط بسیار سختی داشتیم، چون به هرحال 
مسئولان هر منطقه ای به طورطبیعی دوست 
دارند درباره پیشرفت ها و آبادانی های منطقه 
فیلمی ساخته شود. آوینی یکی از حامیان این 
فیلم بود. وقتی این فیلم ساخته شد، توسط 
مسئولان وقت آن دوره با مشکل مواجه شد. آقای 
»زم« رئیس حوزه هنری وقت هم خیلی موافق 
نبود. یادم است از سوی دفتر رئیس جمهوری 
گفتند ما در آن منطقه کار های بسیاری از جمله 
سدسازی کرده ایم، اما آقای آوینی به عنوان یکی 
از حامیان این فیلم ظاهر شد. به نظرم رسالت 
هنرمند همین اســت که به جا های ناشناخته 
و جا هایی که کســی نمی رود، برود. کارگردان 
»خورشید« ادامه داد: نمی شود فرمولی، با 
موضوع ها برخــورد کرد. بخشی از این موضوع 
ناشی از دیدگاه و زیست افراد است و خود من، 
بر خلاف زندگی پرچالشی که در دوران نوجوانی 

داشتم، نگاهی امیدوارانه به همه چیز دارم؛ 
بنابراین این موضوع بستگی به زیست آدم هاست 
و نمی شود آن را فرمولیزه کرد. »بدوک« ابتدای 
راه فیلمسازی من بود، اما یادم است وقتی فیلم به 
جشنواره آمد، همه گفتند مجیدی چه فیلمساز 
جسوری است. ما فیلم را با بودجه محدودی 
ساختیم. یادم است برآورد ما برای ساخت آن 
هفت میلیون تومان بود، ولی در نهایت با چهار 
میلیون تومان ساخته شد، هرچند بودجه کم 
بود، اما ما تسلیم نشدیم. من قهرمانان فیلم را که 
بچه های حاشیه نشین بودند، به تهران آوردم تا در 
اطراف تهران برخی سکانس ها را بگیریم. آن زمان 
همه می گفتند »بدوک« فیلمساز جسوری دارد، 
ولی انگار کسی به خود فیلم توجه نمی کرد. بعداز 
آن، فیلم »پدر« از همین خاستگاه آمد، ولی فکر 
کردم در »پــدر« باید کاری کنم که خود فیلم 

دیده شود.
 بچه های »بدوک« شهر را ندیده بودند

مجیدی گفت: خیلی از بچه های »بدوک« شهر 
را از نزدیک ندیده بودند، مثلًا وقتی بچه ها را به 
ساختمان آوردم، از پله ها که بالا آمدند؛ به دیوار 
چسبیدند، چون فکر می کردند پله می ریزد، این 
فضای ساختمان برای آنها جذاب بود. طبیعت 
خشن در »بدوک« خودش یک کاراکتر است و 
کاربرد دارد. در چند فیلم دیگر هم، چنین است. 
یادم می آید، پول ما برای ساخت فیلم تمام شده 
بود، حتی پول بنزین نداشتیم. ما بسته سیگار و 
پارچه از انبار امانی حوزه گرفتیم و این سیگار ها 
را به صورت باکسی فروختیم. شخصیت محمد 
کاسبی فیلم دقیقا از همین فضا ها آمده است. این 
کارگردان درباره پایان بندی این فیلم توضیح داد: 
واقعا اگر حمایت آقای آوینی نبود، شاید این فیلم 
به مرحله عرضه نمی رسید. آقا مرتضی، خودش 
حوزه را اقناع کرد. یادم است از این فیلم ایراد های 
اساسی گرفتند و ۱۱ مورد به آن اصلاحیه زدند. 
وقتی فیلم به »کن« رفت، برخی گفتند که فیلم 
سیاهی ساخته ایم. بعداز آن چندباری جلوی رفتن 
فیلم به جشنواره ها را گرفتند و بعداز آن هم سه 
سال جلوی فیلمسازی من را گرفتند. »بدوک« 
سرنوشت عجیبی داشت، اما برای من از منظری با 
آن اتفاقات خوبی افتاد، »بدوک« که ساخته شد 
این اتهام به ما وارد شد که سیاه نمایی کرده ایم. من 
»پدر« و »بچه های آسمان« را در یک سال نوشتم 
هر دو فیلم نامه در حوزه رد شد، در آنجا کارگاهی 
با حضور آقای افخمی، جوزانی، میرباقری، اربابی 
و... بود، اما وقتی موضوع فیلمنامه ها را مطرح 
کردم، هیچکس نگفت این فیلمنامه ها بد هستند. 
البته »بچه های آسمان« را جایی نبود که رد نکند، 
کانون هم با داستان هایی طرح آن را پذیرفت. 
مصائب »بدوک« هم باعث شد از حوزه خارج شوم، 
هرچند حالا می گویند مجیدی حوزه ای است، 
اما آن زمان کسی بودم که اسباب شرمندگی 
آنها شده بودم. کارگردان »به رنگ خدا« اضافه 
کرد: »بدوک« ممکن است فیلم تلخی باشد، اما 

فیلم تسلیم شده ای نیست. 
نگاه هـای کــج سلیقه باعث 
می شود مسیــر آدم ها تغییر 
کند، همیشه مــی گویم اگر 
لطف خدا و آن صبر و تلاش 
نبود به اینجا نمی رسیدم. 
بعداز »بدوک« با آن فشار ها 
و سخــتی هــا هم می شد 
تسلیــم شوم و دیگر فیلم 
نسازم، اما نخواستم تسلیم 
شـوم. وی درباره فیلمساز 
مــورد عــلاقــه خــودش 
گفت: من عـلاقه خاصی به 
»فلینــی« دارم شاید بیش 
از پنجــاه بار »جاده« را دیده 
باشم، هنوز هم وقتی آن را 
می بینــم جـذابیت عجیبی 
بــرای مـن دارد. سینمای 
»جان فورد« را از جوانی 
دوســت داشتم و به نظرم 
دوربین او معجزه می کرد. در 
سینمــای آسیا سـینمــای 
»کــوروســاوا« را دوســت 
داشــتــم، ولی سینمایی 
که برای همیشه با من مانده، 
همان سینمــای »فلینی« 

است.

 روایتی از هوشیاری »کیارستمی«
مجیدی در پاسخ به این سوال که آیا دوست 
دارید در سینمای آسیا یعنی هند و... دیده شوید؟ 
گفت: حتما. به نظرم اروپا را هیچ گاه نمی شود 
کامل فهمید، چون ما ریشه در شرق داریم، 
خیلی از هنرمندان خوب ما هم به آن سو رفتند، 
ولی هیچ وقت موفق نبودند. به نظر من یکی از 
هوشیاری های مرحوم عباس کیارستمی این 
بود که برخلاف توفیقاتی که می توانست در 
سینمای غرب به دست بیاورد، ولی هیچوقت 
وسوسه نشد در آنجا خیلی بماند و کار کند. 
حتی اواخر هم در سینمای شرق ماند، چون 
شرق دست یافتنی تر است. سینمای چین را 
اساسا دوست دارم، چون ظرفیت های خوبی 
برای سینمای ایران دارد و یکی از غفلت هایی 
که سینماگران و مسئولان ما در این سال ها 
کرده اند، این است که نگاه به شرق را هم به لحاظ 
فرهنگی، هم اقتصادی کمتر داشته اند. برای 
مثال سینمای چین با اینکه گردش مالی زیادی 
دارد، ولی سهم ما از آن هیچ است. بخشی از این 
موضوع به دلیل بی کفایتی مسئولان است و بخشی 
حاصل بی رغبتی سینماگران ماست که هیچگاه 
علاقه ای به شرق نداشتند. اگر فیلم های ما بتوانند 
به سینمای شرق راه پیدا کنند و بازاری ایجاد 
شود، اوضاع اقتصادی خوبی خواهیم داشت. با 
اینکه هند مناسبات چندان زیادی با چین ندارد، 
اما سینمای هند توانسته سهمی پنج؛ شش 
درصدی از بازار چین داشته باشد. وی در بخش 
دیگر از صحبت هایش افزود: در فیلم »خورشید« 
قابلیت هایی در جوادعزتی دیده بودم و می دانستم 
این نقش برای اوست؛ بنابراین باید انتخاب هایی 
درست داشته باشیم و درباره نابازیگران باید بگویم 
این کار سخت و نیازمند جست وجوست. وی در 
پایان صحبت های خود گفت: تجربه شهودی من 
می گوید سینما و هنر چندان مقوله اکتسابی 
نیست، استعداد شرط اصلی است، اما مهمتر 
زیست افراد است. اگر روزی رئیس دانشگاه باشم 
حتما دو سال از دانشگاه را تعطیل می کنم و به 
دانشجویان می گویم بروند و کشور را بشناسند، 
در پایان هم از آنها گزارش وضعیت، همراه با 
عکس و تفسیر می گیرم. خیلی وقت ها، زیست 
ما به محل کار و فاصله خانه ما با محل کارمان 
منحصر می شود. در حالی که باید ورای آنها را 
ببینیم. باید ببینیم، دیدن و شناختن آدم ها به 
ما در فیلمسازی کمک می کند، گاهی برخی 
فکر می کنند زیست به معنای لوکیشن است و 
با تغییر محل زندگی، افراد را می شناسند، اما 
زیست هنرمند برگرفته از یک جهان بینی است، 
جهان بینی ای که با لوکیشن قابل تغییر نیست. 
به همین خاطر معتقدم باید جامعه را شناخت، 
باید بدانیم وجه میدانی به ما خیلی کمک و 
دریچه هایی برایمان باز می کند که اگر صد ها 
کتاب هم می خواندید، نمی توانستید به آن 

شناخت برسید.

سریالعروسکی
»مرضیهبرومند«

مرضیــه بــرومنـد »مجتمع 
مســکــونــی کلیلــه ودمنه« 
را به تــهــیــه کــنـنــدگــی 
سیدمصطفی احمدی می سازد. 
به گزارش روابط عمومی پروژه، 
مرضــیه برومند ساخت سریال 
عروسکـــی جدیــدی را با نام 
»مجتمع مسکونی کلیله ودمنه« 
سیدمصطفی  تهیه کنندگی  به 
احمدی کلید زده است. کارگردان 
مجموعه های خاطره انگیزی چون 
»مدرسه موش ها«، »قصه های 
تابه تا« و »خونه مادربزرگه« تولید 
سریال تازه عروسکیش با عنوان 
»مجتمع مسکونی کلیله ودمنه« 
را آغاز کرد. این مجموعه در شبکه 
نمایش خانگی ساخته شده و از 

یکی از پلتفرم ها پخش می شود.

حسن صیدخانی؛ کارگردان »رفقای اورژانسی« 
بیان کرد که این فیلم درباره کروناست و به منظور 
از کادردرمان ساخته شده است. حسن  تشکر 
صیدخانی اظهارکرد: با توجه به شرایط کرونایی کشور، 
تولید این فیلم برای ما در اولویت قرار داشت. این فیلم 
روایتی از بحران کروناست و در برهه همه گیری کرونا 
داستانش روایت می شود. از این منظر فیلم برای من 
در اولویت قرار گرفت، تولید آن را آغاز کردیم و در 
حال حاضر فضای فیلمبرداری کار مهیا شده است. وی 
ادامه داد: بعداز فیلم سینمایی »مستطیل قرمز«، سراغ 
این فیلم آمده ایم و هدفمان هم این است که بتوانیم 
فیلمی بسازیم که حال مردم را در شرایط کرونایی 
خوب کند. در خلال داستان هم می خواهیم از زحمات 
کادردرمان سپاسگزاری کنیم. صیدخانی تاکید کرد: 
تلاش مان این است که این پروژه زودتر به سرانجام 
برسد و زودتر بتوانیم آن را برای مخاطبان عرضه کنیم. 
وی ادامه داد: فیلمبرداری این فیلم در شمال کشور 
در جریان است و تا اینجای کار میرطاهر مظلومی 
و نیما شاهرخ شاهی بازیگرانی هستند که جلوی 
دوربین رفته اند البته در ادامه بازیگران دیگری هم با 
پروژه همراه خواهند شد. این کارگردان درباره شرایط 
تولید فیلم در وضعیت شیوع کرونا هم گفت: کار حتما 
دشواری هایی دارد اما نمی شود کار فرهنگ و هنر را 
به طور کامل تعطیل کرد. نمی توان دست روی دست 
گذاشت تا ببینیم چه زمانی کرونا تمام می شود. شاید 
تا چند سال این شرایط ادامه داشته باشد، آیا می توان 
سینما و هنر را تعطیل کرد؟ باید بتوانیم خودمان را با 
شرایط جدید وفق دهیم. صیدخانی درباره تاثیر رعایت 
پروتکل های بهداشتی بر هزینه تولید فیلم تصریح کرد: 
واقعیت این است که آنقدر اعضای کادرپزشکی خوب 
و شریف هستند، زمانی که از آنها کمک برای همراهی 
خواستیم، هیچ درخواست مالی ای مطرح نکردند. در 
حال حاضر مستمر با ما همراهند. کارگردان »رفقای 
اورژانسی« گفت: هدف اصلی ما ساخت یک فیلم 

خوب و مهمتر از آن خوب کردن حال مردم است. 

 
خبــر

پخش فیلم های فضایی
شبکه »نمایش« این هفته فیلم هایی با موضوع 
برخورد انسان با فضا و دنیای خارج از کره زمین را 
پخش می کند. این شبکه در بخش صحنه گران 
)مرورآثار( نیز فیلم های جف بریجز، از بازیگران 

شناخته شده سینما را بر روی آنتن خواهد برد.
 ساعت 13

فیلم و تله فیلم های ایرانی شبکه نمایش از 
شنبه 8 تا جمعه ۱۴ خرداد: پلاک 7، کاشی 3۱3، 
کوک نغمه گمشده، قبرمشترک، آوای گمشده و 
تله فیلم دو قسمتی کیلومتر ۱۴ در سالگرد ارتحال 

حضرت امام) ره (   خواهند بود.
 ساعت 19

این شبکه در بخش موضوعی خود، فیلم هایی 
با موضوع برخورد انسان با فضا و دنیای خارج از 
کره زمین و  فضایی را پخش می کند که منتخب 
این عناوین از شنبه تا جمعه: »کلانتر و گمشده 
فضایی«، »جنگ ستارگان۱«، »برخورد نزدیک 
از نوع سوم« )ساخته استیون اسپیلبرگ(، »حمله 
به بلوک«، »ای تی- موجود فرا زمینی«، »تماس و 

نشانه ها« هستند.
 ساعت 21

در بخش صحنه گران، شبکه نمایش به سراغ 
مرور آثار یکی از بازیگران شناخته شده و با سابقه 
سینما رفته است. جف بریجز ، تا به امروز 7 بار نامزد 
جایزه اسکار شده که یکبار در سال ۲۰۱۰ موفق به 
کسب این جایزه شده است. فیلم های منتخب این 
بازیگر به ترتیب پخش بدین صورت خواهد بود: 
سیبیسکوئیت، لوبوفسکی بزرگ، جاده آرلینگتون، 
هرچه پیش آید )که به خاطر این فیلم نامزد اسکار 
شده بود(، طوفان سفید، ترون، اراده قوی)از دیگر 
فیلم های مطرح وی که بابتش نامزد دریافت جایزه 

اسکار شد(.
 ساعت 23

فیلم های جــذاب شـبکه نمایش در هفته آینده 
به ترتیب پخش می شوند: قلعه هایی در آسمان، 
آباجان )ساخته هاتف علیمردانی(، سی و شش، 
پرستاراجباری، در اعماق اقیانوس، موج و سیکاریو.

 ساعت یک بامداد
فیلــم هــای کلاسیک شبکه نمایش در هفته 
پــیش رو: انتخاب هابســـون، چارلی واریک، 
گاووزنــدانی، قــطار افســارگسیخته، الپاگور، 

آسمان خراش جهنمی و دو جریب زمین هستند.

خاکسپاری»بابکخرمدین«
درقطعههنرمندان

بابــک خرمدین حدود ۱۰ روز 
بعداز کشف بخشی از پیکرش 
پنجشنبه ۶ خردادماه در قطعه 
هنرمندان بهشت زهرا)س( به 
خاک سپرده شد. این کارگردان 
سینمــا در طبقه بالای هوشنگ 
گودرزی به خاک سپرده شده 
است. بابک خرمدین سال ۱3۵3 
در تهران متولد شد. او دارای 
مدرک کارشناسی ارشد سینما 
از دانشکده هنرهای زیبا دانشگاه 
تهران و فارغ التحصیل ۱388 بود. 
این کارگردان سال ۱37۹ در 
دوره فیلمسازی یکساله انجمن 
تهران  دفتر  جوانان  سینمای 
شرکت کرد. او در کنار ساخت 
فیلم به آموزش نیز مشغول بود و 
به عنوان استاد دانشگاه و مدرس در 
دانشکده ها و آموزشگاه های هنری 
تدریس می کرد. شاید کمتر کسی 
تصور می کرد او دچار سرنوشتی 
شود که گویی نامش برای او رقم 
زده بود؛ قتل و مثله شدن به دست 
پدر و با همکاری مادر. سحرگاه 
روز ۲7 اردیبهشت ماه خبر قتل 
فجیع بابک خرمدین به سرعت 
دست به دست شد و هر دم برگ 
تــازه ای بــرای کســانی که حتی 
پیگیر این خبر هولناک نبودند، رو 
شد. پدر و مادر این کارگردان، 
او را بیهوش کردند و در ادامه به 
قتل رساندند و جسدش را هم 
قطعه قطعه کردند و در چند سطل  
زباله قرار دادند که بخشی از آن 
کشف شد. یک روز بعداز انتشار 
خبر قتل بابک خرمدین، پدر و 
مادرش در دادگاه اعتراف کردند 
که چند سال قبل تر، دختر و داماد 

خود را نیز به قتل رسانده اند.

کوتــاه
تاریخ برگزاری اسکار ۲۰۲۲ اعلام شد

آکادمی اسکار با تاکید بر بازگشت زمان برگزاری این رویداد به 
تاریخ همیشگی خود اعلام کرد که نودوچهارمین دوره خود را در 
۲7 مارس ۲۰۲۲ میلادی مطابق با 7 فروردین ماه ۱۴۰۱ خورشیدی 
همانند ادوار پیش از فراگیری جهانی )پاندمی( کرونا برگزار می کند. 
بر این اساس، آکادمی علوم و هنرهای سینمــایی اعــلام کرد 
یکشنبه ۲7 مارس ۲۰۲۲ )7فروردین ۱۴۰۱( زمان اهدای جوایز 
نودوچهارمین دوره جوایز اسکار خواهد بود. در حالی که انتظار می رفت 
جوایز اسکار نودوچهارم به تاریخ هــای پیش از پاندمــی بازگردد و 
۲7 فوریه ۲۰۲۲ )۹ اسفند ۱۴۰۰( برگزار شود، اما برگزاری مسابقات 
پربیننده سوپربول که قرار است ۱3 فوریه )۲۵ بهمن( در لس آنجلس 
انجام شود و مسابقات المپیک زمستــانی که ۴ فوریه تا ۲۰ فوریه 
)۱۶ بهمن تا ۲ اسفند ماه ۱۴۰۰( برگزار خواهد شد، موجب شده که 
تاریخ ها درست با تاریخ های برگزاری هر سال مطابقت نداشته باشد. اما 
می توان گفت اسکار به زمان همیشگی خود پیش از پاندمی بازگشته 
و در اواخر فصل اول سال برگزار می شود. گفته شده اسامی نامزدها 
نیز سه شنبه 8 فوریه )۲۰ بهمن( اعلام می شود. گرچه این تاریخ ها به 
معنی یک ماه زودتر از آن چیزی است که امسال و در ۲۵ آوریل برگزار 
شد، اما هنوز یکماه با تاریخ اصلی برگزاری اسکار در سال های پیش 
از این تفاوت دارد. زمان نهایی برای پخش فیلم هایی که می خواهند 
در این رقابت حضور داشته باشند نیز 3۱ دسامبر )۱۱ دیماه( تعیین 
شده که جلوتر از تاریخ ۲7 فوریه است که امسال به دلیل کرونا تعیین 
شده بود. به این ترتیب فیلم هایی که در رقابت اسکار شرکت می کنند 
در واقع به جای ۱۲ ماه فرصت برای پخش، حدود ۱۰ ماه وقت دارند 
تا اکران سینمایی شوند. جوایز مدیران آکادمی )جوایزگاورنرز( هم 
که امسال به دلیل پاندمی لغو شده بود دوباره بازمی گردد و دو ماه 
زودتر از معمول ۱۵ ژانویه )۲۵ دیماه( برندگانش را معرفی می کند. 
مراسم نهار دسته جمعی نامزدهای اسکار هم که در اسکار نودوسوم 
به دلیل پاندمی لغو شده بود دوباره برگزار می شود و دوشنبه 7 مارس 
این گردهمایی شکل می گیرد. با اعلام این تاریخ ها، دیگر جوایز 
هم زمان مانند بفتا و جایزه موسسه فیلم و جوایز منتخب منتقدان 
و انجمن های سینمایی نیز می توانند تاریخ های معرفی نامزدها و 

برندگانشان را تعیین کنند. 

سیدرضا میرکریمی:

 به حضور در جمع ۱۶ جشنواره 
برتر دنیا افتخار می کنم

فیلمی درباره »کرونا«

روایت دست  اول »مجید مجیدی« از خلق »بدوک«

 گفتند سیاه  نمایی  کرده ام!


